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M Ø D E R E F E R A T  4. OKTOBER 2021 

Forum Studienævnet for Engelsk, Germansk & Romansk  

Møde afholdt 15. september 2021, kl. 9.15-11.00  

Sted Engeroms mødelokale, 24.2.62  

Referent Marianne Boch   

Til stede 

Christian Jensen (studienævnsformand), Ulla Rahbek (VIP engelsk), Anna 

Sandberg (VIP germansk og romansk), Jan Juhl Lindschouw (VIP germansk 

og romansk), Johan Pedersen (VIP germansk og romansk), Anne Kjølby 

(observatør), Kirsten A. Jeppesen Kragh (studieleder), Bjørn Markmann 

(studenterrepræsentant for germansk og romansk), Sofie Vindis (observatør) 

og Marianne Boch (studienævnssekretær). 

Afbud fra 

Birgitte S. Schmidt (næstformand, studenterrepræsentant for germansk og 

romansk), Fie Dahl Hansen (studenterrepræsentant for engelsk), og Malene 

Krab Koed Eriksen (observatør) 

 

Dagsorden 

1. Meddelelser fra formanden 

Formanden startede med at fortælle om baggrunden for Prodekan for 

uddannelses besøg (punkt 4 på dagsorden) og rammerne herfor. 

Herefter meddelte formanden, at han og andre studienævnsformænd i 

Forum for studienævn, har gjort ledelsen opmærksom på den nuværende 

procedure ved hastesager/høringssvar er uhensigtsmæssig og ofte ikke 

KØBENHAVNS UNIVERSITET. INSTITUT FOR ENGELSK, GERMANSK OG ROMANSK.



 

 

SIDE 2 AF 3 passer med mødestrukturen for studienævnene. Studienævnets 

inddragelse i beslutningsprocessen forringes dermed.    

  

2. Meddelelser fra næstformanden  

Næstformanden deltog ikke i mødet grundet sygdom og der var derfor 

ingen bemærkninger under dette punkt. 

  

3. Meddelelser fra studielederen  

Studielederen havde følgende meddelelser.  

Tysk har ændret et enkelt af de udbudte KA-emner ved kursusudbuddet 

for F22.  

Introforløbet og RUS-turen er veloverstået og tilbagemeldingerne har 

været positive.  

TEACH har oprettet en ny workshop for VIP’er ”Hjælp studerende og 

dig selv godt i gang efter genåbning”. Det er en 3-timers workshop, som 

med udgangspunkt i grundlæggende didaktiske, psykologiske og 

performative principper - viser hvordan du skaber et trygt læringsmiljø, 

god kontakt og dialog med dine studerende. 

 

4. Orientering merit- & dispensationsudvalget (bilag 1) Orientering og 

beslutning  

Det blev bemærket, at der ved en fejl ikke var registreret nr. ud fra hver 

ansøgning.  

Christian Jensen orienterede om sagen fra portugisisk og baggrunden 

for, hvorfor merit- & dispensationsudvalget havde imødekommet den 

studerendes ansøgning.  

Herefter tages orienteringen til efterretning.  

 

5. Besøg af Prodekan for uddannelse Eva Silberschmidt Viala 

Eva startede med at oplyse baggrund for sin deltagelse i mødet hos 

studienævnet, som blev aftalt på møde i Forum for studienævn. 

Der var en kort præsentationsrunde, hvorefter Christian Jensen gav en 

præsentation af Studienævnet og Instituttets fag.  

Eva Silberschmidt Viala præsenterede sig selv og sin baggrund, 

hvorefter hun kort fortalte om, hvilke punkter der er på hende agenda for 

nu: 

 at skabe balance mellem uddannelse og forskning    

 møde med alle Institutter vedr. uddannelsesredegørelsen 

 principper og proces for udmøntning af regionaliseringsaftalen 
 

6. IKM-studieordning 2022 



 

 

SIDE 3 AF 3 Petra Daryai-Hansen uddannelsesleder for IKM-uddannelsen, deltager 

under dette punkt. 

Studienævnet var enige om, at ændre materialets omfang til 1-5 

normalsider. Herefter havde studienævnet en længere diskussion af 

sprogets vigtighed og om hvorvidt der ved specialet kunne ændres i 

sproget, så engelsk også blev en valgmulighed.       

Studienævnet godkendte følgende formulering: 

”Hvis særlige faglige forhold taler for det, kan specialet skrives på 

engelsk med resumeer på såvel dansk som <fransk/tysk/spansk>.” 

Herefter godkendes studieordningen.  

 

7. Nye pensumbestemmelser 

Arbejdsgruppen for nye pensumbestemmelser, som er nedsat af 

studienævnet har udarbejdet nye pensumbestemmelser. Studienævnet 

havde enkelte tilføjelser, som blev indført i bestemmelserne. Det blev 

præciseret, at pensumbestemmelserne er gældende for kurser på 10 og 

15 ECTS. Ved supplerende fagelementer reduceres omfanget 

proportionelt.  

Studienævnet godkendte efterfølgende pensumbestemmelserne, som er 

gældende fra efterårssemesteret 2021. Studienævnssekretæren tilføjer 

studienævnets ændringer og sørger for at pensumbestemmelserne 

uploades til studiesiderne og tilføjes til instituttets eksamenskatalog. 

 

8. Eksamen for studerende på gl. studieordninger  

Punktet udskydes til næste møde, hvor det skal på dagsordenen som 

punkt nr. 5. 

 

9. Principper og procesplan for regionalisering 

Dekanatet har udarbejdet en proces- og tidsplan som beskriver, hvordan Det 

Humanistiske Fakultet i efteråret 2021 vil udarbejde sit bidrag til KU’s 

implementering af politisk aftale om regionalisering af uddannelse (KU’s 

institutionsplan). I den forbindelse er proces og tidsplanen sendt til høring 

hos studienævnene.  

Studienævnet drøftede proces- og tidsplan og havde følgende 

opmærksomhedspunkt, som blev videregivet til Institutlederen, som melder 

Instituttets samlede bemærkninger ind til Ledelsessekretariatet/Dekanatet: 

”Hvis man har afstået studiepladser ifm. dimensionering fra 2014, er den 

fulde effekt ikke kendt. Hvis man skærer samme sted igen, risikerer man at 

behandle samme symptom to gange.” 

 

10. Evt. 

Ingen bemærkninger  
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